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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 989 (MOF alm. del) stillet 2. marts 2021 efter ønske fra 

Rasmus Nordqvist (SF). 

Spørgsmål nr. 989 

”Vil ministeren oplyse, hvilke foranstaltninger som pt. findes for at beskytte sandbanker, 

og hvilke der er planlagte i næste generations Natura 2000-forvaltningsplaner for at 

sikre, at sandbanker opnår gunstig bevaringsstatus, jf. kravene i Habitatdirektivet? Der 

henvises som baggrund til artiklen ”Ny analyse: 90 procent af beskyttede havområder har 

reelt ingen beskyttelse” i Altinget den 28. oktober 2020 (www.altinget.dk/artikel/ny-analyse- 

90-procent-af-beskyttede-havomraader-har-reelt-ingen-beskyttelse) om en ny analyse 

fortaget af Danmarks Naturfredningsforening, som viste, at majoriteten af de danske 

marine beskyttede havområder savner effektiv beskyttelse.” 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Miljøstyrelsen, som oplyser at: 

 

”I dag er sandbanker indenfor Natura 2000-områderne beskyttet ved, at der skal ske en 

væsentlighedsvurdering og evt. en konsekvensvurdering af evt. påvirkning af sandbankerne i 

forbindelse med konkrete planer og projekter. Der er også visse steder fiskeriregulering, som beskytter 

sandbanker. Endvidere har der i mange år været fokus på at mindske tilførslen af næringsstoffer til 

havet gennem vandrammedirektivet. Næringsstoffer er en af de væsentlige presfaktorer, som hindrer 

opnåelsen af gunstig bevaringsstatus for de marine naturtyper.  

 

De kommende Natura 2000-planer er under udarbejdelse. Indsatserne i planerne skal på sigt være 

med til at sikre opnåelsen af gunstig bevaringsstatus for sandbanker og de øvrige naturtyper, arter og 

fugle, som omfattes af habitatdirektivet og fuglebeskyttelsesdirektivet i Danmark.” 
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